
 
ZÁPIS Z KONTROLY REVIZNÍ KOMISE 

Svazu chovatelů ovcí a koz z.s. 
Přítomni: 
Nikola Havrdová, Petr Kotlaba, Jan Kováč, Radek Říha 
 
Omluveni: 
Stanislav Zámečník 
 
Vyžádané podklady: 

1. Rozvaha a výsledovka (ve stavu současném) 
2. Pohledávky Svazu u chovatelů (neuhrazené faktury po splatnosti) 
3. Účtované penále 
4. Výdaje na propagační kampaň na regulaci velkých šelem (seznam, doklady) 
5. Interní předpis pro odpisy pohledávek 
6. Doklady k velkým krajským výstavám 

 
Projednávané body: 
1. RK obdržela požadované doklady a zahájila jednání 17.3.2025 v 10,45. 
2. Havrdová a Kováč podali ostatním členům zprávu o zájmu o činnost RK za poslední 2 roky. 

Na základě požadavku odeslal Kováč zápisy z jednání RK za poslední 2 roky Ing. Vejčíkovi a 
Ing. Konrádovi. 

3. V neuhrazených pohledávkách Svazu za rok 2024 výrazně vyčnívá 5 chovatelů, kteří dluží 
velké částky, nemají uhrazen větší počet pohledávek a také je mají v obou posledních 
letech. Penále zatím žádné účtovány nebyly. RK opakovaně doporučuje začít účtovat 
penále alespoň těmto dlužníkům, kteří dluží opakovaně a tím si vlastně půjčují svůj 
provozní kapitál od Svazu a to svévolně a bezúročně. 

4. Stav pohledávek ke dni kontroly činil cca 1,9 mil. Kč. RK apeluje na chovatele, aby úhradu 
svých pohledávek nespojovali s termínem obdržení dotace. Není to žádná „provize“ a mezi 
těmito dvěma platbami neexistuje žádná příčinná souvislost. Úhrada faktury (zejména KU, 
vystavení ZO …) souvisí se službou, která již byla poskytnuta. 

5. Na pohledávky z roku 2023 připadají z výše uvedené částky pouze nižší desítky tisíc Kč, což 
je výsledek dobrý a poděkování v tomto směru patří panu řediteli, šlechtitelům, krajským 
předsedům a všem, kteří se podílí na urgování. 

6. Plánovaných 330 000,- na propagační kampaň na regulaci výskytu velkých šelem nebylo 
vyčerpáno. Provoz stránek „vlktravunezere“ stojí cca 6 000,- ročně. Doklad byl 
zkontrolován, jiné doklady k této položce nejsou. 

7. RK prošla výsledovku a porovnala ji s výsledovkou z r. 2023. Výsledovka za rok 2024 k datu 
kontroly neobsahuje očekávané dotace od SZIFu. Jejich výše bude mít zásadní vliv na 
hospodářský výsledek. Novou položkou je genomika. V nákladová položka „výstavy“ 
meziročně klesla cca o 1 mil. Kč. Došlo k rušení výstav (např. Dožínky H.K.) i k úsporám při 
výstavách realizovaných. Tržba za KU vzrostla cca o 400 000,-, což koresponduje 
s nárůstem stavů. 

8. RK se zaměřila na náklady v hlavních položkách na akce Země živitelka (A) a Ovenálie (B). 
Některé doklady byly namátkově zkontrolovány. Analytické členění účtů Svazu a další 



využívání účetního programu je poměrně jednoduché, takže vyhledávání podobných 
dílčích informací je poměrně pracné. Výstupy z účetnictví by při lepším využití možností 
poskytly vedení Svazu mnohem více informací a ušetřily jejich získávání jinými paralelními 
cestami. Porovnání položek:              (A)                              (B) 

nájemné   527 525,-                    943 800,- 
cestovné   103 044,- 
odměny organizátorům 117 000,- 
poskytnutá dotace  776745,-                  1 116 450,- 

Vzhledem k délkám obou akcí je nájemné při Ovenáliích značné, RK požádá o vysvětlení, 
na členském shromáždění. 

9. Interní předpis pro odpis pohledávek, navrhovaný k vytvoření v minulé Revizní zprávě, 
stále neexistuje. RK navrhuje členskému shromáždění pověřit Předsednictvo jeho 
vytvořením ke konkrétnímu termínu. 

10. Závěr a doporučení RK 
o Vypracovat interní předpis, podle kterého se začnou účtovat penále opakujícím 

se dlužníkům, kteří dlouhodobě finančně parazitují na prostředcích Svazu (viz. 
bod 3).  

o RK doporučuje mít k dispozici interní písemný podklad pro odpisy pohledávek 
(viz. bod 9). 

o Podat vysvětlení částek dotací a nájemného (viz. bod 8). 
11. Členové RK zašlou předsedovi seznam svých účastí na regionálních akcích ke zpracování 

do zprávy o činnosti RK. Tato zpráva byla přislíbena do tisku k 7.4.2025. 
12. Říha zašle předsedovi závěr z kontroly usnesení. 
13. Příští schůzka k projednání zbylých úkolů před vytvořením zprávy RK byla naplánována na 

2.4.2024 v 18,00 on-line. Budou zde také otevřeny podněty zaslané během posledního 
měsíce. 

14. Zápis byl schválen všemi přítomnými členy. 
 
Zapsal: Kováč 
Ověřili: Havrdová, Kotlaba, Říha 


